Тема: «Покупки».
5 класс
Цель урока: формирование и совершенствование навыка диалогической речи по теме «Покупки».

Задачи урока:
· Образовательные:
· формирование умения вести диалог по теме;

· развитие аудио- фонемических навыков учащихся;

· развитие умений учащихся оперировать известными понятиями,
составлять высказывания с помощью опор;

· контроль усвоения изученной темы.

· Развивающие:
· формирование способности и готовности вступать в иноязычное общение;

· развитие различных видов памяти (вербальной, образной), внимания, коммуникативности, воображения;

· развитие мыслительной деятельности, умения переноса знаний в новую ситуацию;

· развитие языковой догадки.

· Воспитательные:
· показать значимость умения решать коммуникативные задачи через диалог;

· расширение кругозора, творческих способностей учащихся;

· воспитание коммуникативной компетентности учащихся.

ХОД УРОКА

I. Оргмомент
– Good morning , dear friends. I am glad to see you. Let me begin our lesson with some riddles. If you guess them , you will know what we are going to speak about . Listen to me and think. .

II. Определение темы урока учащимися по проблемному заданию, ознакомление учащихся с целями и задачами урока
· Usually two or more people take part in this process.

· We do it in a special place.

· We do it very often.

· Usually women like to do it, men don’t like.

· We can’t do it without money.

T: What is it? 
P: Shopping
T: Yes, We are going tо speak about shopping. We`ll try to make up and act dialogues, to learn new words, tо see a video film, tо write a test .We have a lot of work. Let’s start.

III. Активизация ранее изученной лексики по теме «Покупки» (речевая зарядка, нахождение соответствий)

T: Do you like to go shopping? What do you prefer to buy clothes or food? I went shopping yesterday. Can you guess what I bought? Ask me questions beginning with the words:

– Did you buy… yesterday?
– Yes, I bought …
– No, I didn’t buy……

T: You know we buy different things in different shops. Will you remind me where you can buy sweets (milk, fish, bread, meat, sugar etc.)
P: We buy … at the …
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IV. Введение новой лексики (аудирование монологических высказываний о видах магазинов в Англии; выявление аналогии с видами магазинов в нашем поселке)

T: We have different kinds of shops in Russia. But Englishmen also have different shops. Let’s learn the names of the English shops.

· The corner shop

· Harrods

· Mark & Spencer

· Sainsbury’s

· The Body shop

Аудирование текстов информационного характера:

T: Listen to short texts and be ready to answer some questions.

The Corner Shop is a small shop on or near a street corner. They usually sell food.
Harrods is a department store. It has 230 departments. It has a library, a bank. It is a very expensive shop. 
Sainsbury’s is the biggest of the supermarket chains. It suggests good food, wine, do it yourself goods.
Mark & Spencer is a chain store. It is a number of department stores which sell men’s and women’s clothing, home furniture, plants and food. The company has over 700 stores over the world. 
The Body Shop sells perfumes, soap, shampoo, skin-care products for men and women.

T: What do they sell in the Corner Shop (Harrods, Sainsbury’s, Mark & Spencer, the Body Shop)?
– What similar shops have we got in Stepnoe?
– What is your favourite shop in Stepnoe?

V. Формирование навыка диалогической речи
а) введение и первичная отработка новой лексики с использованием метода фонетических ассоциаций; 
б) использование видеоматериала для развития аудитивных навыков с последующим контролем понимания текста;
в) развитие навыка детального понимания диалогического текста (работа с текстом, восстановление пропущенных слов); 
г) практика в чтении диалога; 
д) воспроизведение диалога с опорой на видеоматериал; 
е) совершенствование навыка составления диалога с помощью опор.

T: We have known a lot about shops. Now I invite you to go shopping. Do you want? We are going to see a short film. But first let’s learn some words.

a) Pineapples 
Biscuits
Sazan
Humpback
Lasagne 
Roubles
Italian food

б) T: Be ready to see the film, to listen to the dialogue and try to understand it. (Приложение 2)
At the Corner’s

– Good morning. How are you? 
– Morning. Fine, fine you?
– Fine, thanks. Can I help you?
– Yes. Have you got pineapples?
– Certainly. How much would you like?
– One tin, I think
– What about fresh biscuits? 
– No, thank you. I’m on a diet. I prefer fruit and vegetables.
– Anything else?
– May be some fish: sazan or humpback.
– I strongly recommend you to buy humpback.
– OK. Give me one fish. How much does it cost?
– 133 roubles. Oh, just a minute. Do you like lasagne?
– Oh, it’s not bad. But I don’t like Italian food. Here are 150 roubles.
– Thank you. You change is 17 roubles.You are welcome

T: Answer my questions:

– Where does the action take place?
– What kind of shop is it?
– What does the customer want to buy?
– Does she buy biscuits? Why?
– What does she buy?
– What kind of fish does the shop assistant recommend her to buy?
– Does the woman buy lasagne? Why?
– How much does the woman pay?

в) T: You have got shits of paper on the desks. It is the same dialogue but some words are missing there. You have to insert the missing words.

At the Corner’s

– Good morning. How are you? 
– ………….. Fine and you? 
– ........................ , thanks. Can I help you? 
– ………………….. Have you got ........................................................ ? 
– ………………….. How much would you like? 
– One tin, I think. 
– What about .......................................................... ? 
– No, thanks. I’m on................................. I prefer............................. and ............................... 
– Anything else? 
– Maybe some............................................................................. 
– I strongly .................................... you to buy....................................... 
– OK. Give me one ............................................ How much does it cost? 
– ……………. Oh, just a minute. Do you like......................................................................... ? 
– Oh, it’s not bad. But I don’t like ...................................................... food. Here are 150…….
– Thank you. Your………….. is 17 roubles. You are always welcome.

– Let’s check up your work.

г) Now try to read the dialogue aloud.

д) Oh, we’ve got some problems. We have no sound. Try to sound-trek the dialogue.

е) Now it’s high time to make up your own dialogues. Use the words:

· Сan I help you?

· Have you got ……..?

· How much/many……..?

· How much must I pay?

· How much does it cost?

· Eggs

· Sweets

· Bananas

· Oranges

· Sausages

VI. Контроль знаний и умений, приобретенных на уроке (выполнение тестового задания, взаимопроверка, выставление отметок)

– You have 10 minutes to do the test.

Test

1. Lasagne is....................... food.

a) Russian
b) English
c) Italian 
d) Chinese

2. People don't eat................. when they are on a diet.

a) fruit and vegetables 
b) Italian food 
c) humpback and sazan 
d) biscuits

3. Usually shops are different in.........................

a) sizes 
b) kinds 
c) colours 
d) owners

4. You can't buy a............... of sugar.

a) pound 
b) kilo 
c) packet
d) bottle

5. Englishmen use.................. in the shops.

a) pounds and pence 
b) roubles and kopecks 
c) dollars and cents

6. Humpback is a.................

a) fish
b) meat 
c) sweet 
d) cake

7. We can buy fish at the...................

a) baker's
b) grocer's 
c) fishmonger 
d) greengrocer's

8. If you want to make a cake you need.................

a) eggs, sugar, flour
b) ham, sugar, eggs 
c) chips, sugar, flour

– Exchange your works. Check them up (the answers are on the screen). Put down the marks.

VII. Подведение итогов
1. Определение и разъяснение разноуровневого домашнего задания.

2. Анализ и оценка итогов работы учащихся.

Раздаточный материал к уроку.

– Good morning. How are you? 
– ....................... Fine, and you? 
– ..............., thanks. Can I help you? 
................. Have you got .......................... ? 
– ........ How much would you like? 
– One tin, I think. 
– What about .......................... ? 
– No, thanks. I'm on...........I prefer............and .............. 
– Anything else? 
– Maybe some.................................... 
– I strongly ................ you to buy................. 
– O.K. Give me one ................ How much does it cost? 
– .................... Oh, just a minute. Do you like................. 
– Oh, it's not bad . But I don't like ................food. Here is 150 
– Thank you. Your............... is 17 roubles. You are always welcome.

Test

1. Lasagne is................food.

a) Russian c) Italian 
b) English d) Chinese

2. People don't eat...........when they are on a diet.

a) fruit and vegetables c) humpback and sazan 
b) Italian food d) biscuits

3. Usually shops are different in.............

a) sizes c) colours 
b) kinds d) owners

4. You can't buy a.........of sugar.

a) pound c) packet 
b) kilo d) bottle

5. Englishmen use...........in the shops.

a) pounds and pence c) dollars and cents 
b) roubles and kopecks

6. Humpback is a..........

a) fish c) sweet 
b) meat d) cake

7. We can buy fish at the..........

a) baker's c) fishmonger 
b) grocer's d) greengrocer's

8. If you want to make a cake you need.........

a) eggs, sugar, flour c) chips, sugar, flour 
b) ham, sugar, eggs

Test

1. Lasagne is................food.

c) Russian c) Italian 
d) English d) Chinese

2. People don't eat...........when they are on a diet.

a) fruit and vegetables c) humpback and sazan 
b) Italian food d) biscuits

3. Usually shops are different in.............

a) sizes c) colours 
b) kinds d) owners

4. You can't buy a.........of sugar.

a) pound c) packet 
b) kilo d) bottle

5. Englishmen use...........in the shops.

a) pounds and pence c) dollars and cents 
b) roubles and kopecks

6. Humpback is a..........

a) fish c) sweet 
b) meat d) cake

7. We can buy fish at the..........

a) baker's c) fishmonger 
b) grocer's d) greengrocer's

8. If you want to make a cake you need.........

a) eggs, sugar, flour c) chips, sugar, flour 
b) ham, sugar, eggs

Тема: «Members of Parliament in GB».
11 grade
Цели:

Обучающие.
1. Обобщить знания учащихся по теме : «Политическая система Великобритании».

2. Обеспечить отработку лексических единиц по данной теме в серии   речевых упражнений.

3. Обучить применению полученных знаний в коммуникативных ситуациях и в различных видах речевой деятельности.

Развивающие.
1. Развитие умений найти требуемую информацию в воспринимаемом на слух тексте.

2. Развитие языковых, интеллектуальных, творческих способностей учащихся.

3. Расширение кругозора учащихся.

Воспитывающие.
1. Воспитание уважения к культуре другой страны.

2. Воспитания умения группового воздействия.

Оборудование: телевизор, DVD, магнитофон, ноутбук, проектор.

Раздаточный материал: индивидуальные сообщения учащихся.

Наглядность: презентации.

Ход урока.

1. Приветствие.

Учитель.

Good afternoon.

Ученики.

Good afternoon.

Good afternoon.

Good afternoon to you

Good afternoon dear teacher

We are glad to see you.

2. Сообщение темы урока, целей урока

Учитель.

     Today we would like you to present  a project «Political system of Great Britain and the role of the queen» . We are going to discuss the main aspects of the British political system.

     Let s start our lesson. The United Kingdom is a constitutional monarchy. This  means that it has a monarch as its Head of State.
Members of Parliament in GB

Each Member of Parliament (MP) represents one of 650 Constituencies in the UK. British elections are usually fought between political parties, not individuals. Therefore, people who want to be elected to Parliament need to be nominated by one of the main political parties.

A candidate has only to put down a deposit of 500 pounds and collect ten  signatures from residents in the constituency where he wants to stand. A candidate who gets less than 5 per cent of the total votes loses his deposit.  For somebody who is standing for election for publicity purposes, this is a small price to pay.
A lot of  MP’s work has nothing to do with voting in Parliament. There are hundreds of things MP’s have to deal with in the day-to-day business of  constituency life, such  as housing or health care. MP’s help people and try to make sure their rights under the law are not violated.

Some MP’s hold an advice bureau in their constituencies, where people can go for advice.  Anyone who feels that he has been unfairly treated by the central government can complain to their local MP’s who do his best to see that the problem is solved.

Members of Parliament have been paid salaries since 1911. The rate has lately been nearly twice the average industrial worker’s wages. Since 1965 the allowances for travel, living in London, and paying part-time secretaries and research assistants, have all been increased. Still many MPs insist that they need to have outside earnings, through journalism, work in the law courts or business, to enable them to live up to the standard  they expect.
Члены парламента в Великобритании

Каждый член парламента (МП) является одним из 650 округов в Великобритании.  Британские выборы, как правило, боролись между политическими партиями, а не отдельных лиц.  Таким образом, люди, которые хотят быть избранными в парламент должны быть назначены одной из главных политических партий.

Кандидат должен только внести депозит в размере 500 фунтов и собирать десять подписей от жителей округа, где он хочет встать.  Кандидат, который получает меньше, чем 5 процентов от общего числа голосов теряет свой ​​депозит.  Для кого-то, стоящего на выборах в рекламных целях, этонебольшая цена, чтобы заплатить.

Много работы депутата не имеет ничего общего с голосованием в парламенте.  Есть сотни вещей, депутата приходится иметь дело с в бизнесе изо дня в день избирательному округу жизни, такие, как жилье, или здравоохранение.  Депутата помочь людям и попытаться убедиться, что их права в соответствии с законом не нарушены.

Некоторые MP проведем консультационное бюро в своих избирательных округах, где люди могут обратиться за советом.  Любой, кто чувствует, что он был несправедливо со стороны центрального правительства может жаловаться на свои местные член парламента, кто его лучший видеть, чтопроблема решена.

Члены парламента были выплачены зарплаты с 1911 годаставка в последнее время почти в два раза заработная плата среднего промышленного рабочего.  Начиная с 1965 года пособия на проезд, живущий в Лондоне, и платить часть времени секретарей и ассистентов, все было увеличено.  Тем не менее многие депутаты настаивают на том, что они должны иметь за пределами прибыли, через журналистики, работа в судах или бизнеса, чтобы дать им возможность жить до стандарта они ожидали.
     
to appoint Prime Minister

to determine policies

to delay a bill

to revise a bill

to examine a bill        

to draft a bill

to sign a bill

to pass a bill

to rule the country

 to oppose the Government

 to make a law

 to discuss policies

 to give Royal assent

     Учитель.

     I know that you interviewed our teachers. The question was: «What can you tell us  about the British Par liament?»

1. The  Palace of Westminster consists of three parts : the Royal Apartments, the House of Lords, the House of Commons.
2.  The Government writes.

3.  The Lord Chancellor sits on the Woolsack.
4.  There are two statues into the House of Commons : the statue of David Lloyd George and the statue of  Sir Winston Churchill.
5.  The main political parties are the Labour Party and the Conservative Party.
6.  The benches in the Chamber of the House of Lords are coloured red.

7.  The benches in the Chamber of the House of Commons are coloured green. The class. You can use the text –article 50 p 125.
Ex 13. Read the text again and talk to your partner first, then discuss the questions with
3. Заключение.

Our lesson is over. I like your work today. You were active and I get you good marks. Good-buy. See you tomorrow

1. Президент РК , его честь и достоинство неприкосновенны.

2. Обеспечение, обслуживание и охрана Президента Республики  и его семьи осуществляются за счет государства.

3. Положения настоящей статьи распространяются на экс-президентов Республики.

4. Статус и полномочия первого Президента Казахстана определяются Конституцией Республики и конституционным законом.

